
København d. 22.2.2011

Brev til medlemmerne af Folketingets Kulturudvalg vedrørende "Ændring af lov om videregående 
kunstneriske uddannelser under Kulturministeriet" fra det Kongelige Danske Kunstakademis 
Arkitektskoles Repræsentantskab og Elevforsamling.

Følgende skrivelse er udarbejdet på grundlag af et stormøde afholdt d. 22.2.2011 for alle studerende 
på Kunstakademiets Arkitektskole om den forestående lovændring. Vi har følgende tre krav om 
ændringer af lovforslaget "Ændring af lov om videregående kunstneriske uddannelser under 
Kulturministeriet":

Internt flertal i bestyrelsen
De studerende på Arkitektskolen er yderst kritiske overfor den foreslåede model for den overordnede 
ledelse af skolen, hvor bestyrelsen består af et flertal af eksterne medlemmer, udpeget af ministeriet. 
Forslaget medfører, at et eksternt flertal har den reelle magt i bestyrelsen og kan træffe beslutningen 
om ansættelse af rektor udenom skolens interne repræsentanter. Vi mener, at det er et udtryk for 
manglende forståelse for det faglige miljø og den grundlæggende demokratiske struktur, som er en 
forudsætning for at kunne drive en kunstnerisk institution og opretholde et højt internationalt niveau
og omdømme.

 Vi mener, at skolens bestyrelse skal have internt flertal, og vi kræver som minimum, at skolens 
ansatte og studerende får bemyndigelse til at ansætte rektor.

Kontinuitet og respekt for faglig forskellighed i bestyrelsen 
Vi er utilfredse med forslaget om kun én studerende i bestyrelsen (jf. “Bemærkninger til lovforslaget” 
§11b, stk. 4). Vi betragter det som en underminering af de studerendes medbestemmelse og den 
faglige repræsentation, at denne ene studerende skal repræsentere de fire uddannelser (Danmarks 
Designskole, herunder Danmarks Designskole Bornholm, Det Kongelige Danske Kunstakademis 
Konservatorskole og Det Kongelige Danske Kunstakademis Arkitektskole). Lovforslaget afspejler en 
fejlagtig forståelse af spændvidden mellem de fire institutioners faglighed. 

Endvidere vil man med kun én studerende i bestyrelsen forringe, ikke blot de studerendes demokratisk 
indflydelse, men også fjerne muligheden for at sikre den overlevering og kontinuitet mellem 
studenterrepræsentanterne som vi har i dag.
Det vil reelt betyde, at de studerendes stemme i bestyrelsen vil blive svækket. Vi ønsker, at de 
studerendes stemme skal gælde, derfor

 Kræver vi mindst 2 pladser til studerende i bestyrelsen.

Ingen yderligere forringelser
Endeligt er vi yderst bekymrede for, at lovforslaget vil medføre mærkbare forringelser for alle 
studerende, så uddannelseskvaliteten og skolens faciliteter svækkes.

 Vi kræver, at undervisningskvaliteten opretholdes, og at der som følge af den foreslåede 
lovændring ikke kommer lukninger eller forringelser af afdelinger, institutter, værksteder, 
bibliotek eller laboratorier.

Med håb og forventning om forståelse
De studerende ved det Kongelige Danske Kunstakademis Arkitektskole
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